
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 42 

 
от редовно заседание, състояло се на 03.07.2000 г. 

 
ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Александър Иванов, Валентина Радинска, 
доц. Георги Лозанов, Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Ивайло Петров Светлана 
Божилова.  
 
ОТСЪСТВАЛИ: - Йосиф Сърчаджиев; 
    
ДНЕВЕН РЕД: 
1. Проверка по чл. 105 от ЗРТ – докладва Б. Шабански; 
2. Обсъждане публикацията във в-к “168 часа”; 
3. Предложение от Ив. Драганов за разпространение на Канал България; 
4. Утвърждаване на длъжностните характеристики; 
5. Определяне на лицето, което ще бъде включено в работата по трите бизнес 

процеса – докладва Ив. Драганов; 
6. Мониторинг – докладва Ан. Милкова; 
7. Разни. 
Начало на заседанието 11.25 ч., водено от Александър Томов, председател на 
Националния съвет за радио и телевизия.  
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна със становище вх. № 18-02-40 
от Б. Шабански, Здр. Славчев, К. Янков, и П. Захариева  (приложено към протокола) 
относно получените допълнително документи по повод обявения от Съвета срок 29 
юни 2000 год. за кандидати, които все още не са съобразили документите си с 
изискванията на чл. 105, ал. 4, т. 7.  В което се казва, че при наличието на 
изложените факти, процедурата по лицензирането на заявителите “Телевизия 7 дни” 
АД и “Александра Ти Ви” ЕООД не може да бъде доведена до визираните в ЗРТ 
положителни правни последици. Към 30 юни 2000 год., кандидатите за издаване на 
лицензия по смисъла на ЗРТ, заявителите – “Верея кабел” АД, “Юниън телевижън” 
АД и “Демо телевизия” АД – са представили всички необходими документи, според 
които са отстранени пропуските по чл. 105, ал. 4 от ЗРТ. 
Националният съвет за радио и телевизия обсъди становището на юристите и писмо 
от Стефан Минчев, управител на “Александра Ти Ви” с  вх. № 08-01-154, приложено 
към протокола. 
Г-н Драганов предложи да бъдат написани писма с конкретни указания за 
действията, които трябва да предприемат тези оператори. Да се проведе още една 
среща с тях и да им се даде едноседмичен срок и след това да вземат решение. 
Г-жа Божилова изрази мнение, че вероятно тези оператори ще обжалват решението 
на Съвета по съдебен ред и в тази връзка е необходимо да има надлежна 
кореспонденция, която би издържала в един съдебен процес. 
Доц. Лозанов смята, че Съветът трябва да влезе в процедура за издаване на отказ, 
която да протече в два етапа: първо - да се вземат от съдебните регистри 
удостоверения за актуалното състояние на фирмите като доказателство, че не са 
изпълнени изискванията на чл. 105, ал. 4 на ЗРТ и второ – публична среща, на която 
да бъдат връчени отказите и изложени позициите на Съвета и гледната точка на 
оператора. 
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Г-н Иванов припомни, че според формулировката на действащия закон за радиото и 
телевизията, решение за издаване на отказ, не може да  се обжалва. Освен това 
Съветът не е задължен да събира доказателства, документи, както и да прави 
проверки по верността на декларациите, подадени от заявителите. 
По предложение на г-н Томов, Националният съвет за радио и телевизия проведе 
гласуване. “За” отказване лицензия по смисъла на ЗРТ на заявителите “Телевизия 7 
дни” АД и “Александра Ти Ви” ЕООД гласуваха всички присъстващи - седем души. 
Г-н Драганов не беше в залата по време на гласуването. 
 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
 
Разглеждането на публикацията във в-к “168 часа” е по предложение на г-н 
Драганов, който каза, че в това интервю Александър Иванов е говорил неща, които 
не са обсъждани в Съвета. 
Доц. Лозанов припомни, че непрекъснато прави усилия да защитава медиите, а след 
това чете в пресата, че защитава нечии интереси. Този вид инсинуации го 
натъжават. 
Г-н Иванов каза, че не е много сигурен какво точно е казал пред журналистката. Той 
се извини на доц. Лозанов и ако колегите му сметнат за необходимо ще се извини 
публично. 
Г-н Драганов заяви, че няма да присъства на заседанията на Съвета, докато не 
станат публични. 
Г-жа Божилова го подкрепи и настоя всеки от тях да дава информация за медиите с 
името си, а не анонимно.  
Националният съвет за радио и телевизия реши за следващото заседание на 4 юли 
2000 год. да бъдат поканени наблюдатели от независими организации, работещи в 
областта на медиите. 
 
ПО ТОЧКА “ТРЕТА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия прие принципно предложението на г-н 
Драганов, сателитния канал “България” на БНТ да се излъчва временно на честотите 
на ОРД. В тази връзка ще бъдат направени допълнителни консултации и срещи. 
 
ПО ТОЧКА “ЧЕТВЪРТА”: 
 
Отложена за следващото заседание – 4 юли 2000 год. 
 
ПО ТОЧКА “ПЕТА”: 
 
В отговор на на писмо с вх. № 01-09-25 от Министерство на финансите, 
Националният съвет за радио и телевизия определи Спаска Янева – главен 
счетоводител на Съвета да бъде включена в работата по трите бизнес процеса във 
връзка с официалното стартиране на работата по проекта “Информационна система 
за финансово управление в бюджетния сектор”. 
 
ПО ТОЧКА “ШЕСТА”: 
 
Отложена за следващото заседание. 
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ПО ТОЧКА “СЕДМА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия прие по принцип предложението на г-жа 
Радинска Съветът да дава две пресконференции на месец. 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна с докладни записки вх. №№ 18-
02-38 и 18-02-39 от Борислав Шабански и 18-03-66 от Анета Милкова. Съветът ще 
вземе становище и решение по тях на следващото си заседание. 
Националният съвет за радио и телевизия разгледа писмо с вх. № 08-03-25 от “СВ-
РСА България” ООД, подписано от Валентин Михов във връзка с нелегитимно 
излъчване на футболни срещи от Републиканския шампионат от телевизия “СКАТ”. 
НСРТ прие предложението на г-жа Божилова по този въпрос да се вземат становища 
от телевизия “СКАТ”, БНТ, БФС и ФК “Нефтохимик”. (Писмото е приложено към 
протокола.) 
Националният съвет за радио и телевизия разгледа молба с вх. № 08-03-26 от Емил 
Славчев, изпълнителен директор на “Диема Вижън” АД относно незаконно 
разпространение на програмата от кабелен оператор “Телсат” ЕТ и възложи на 
Борислав Шабански да извърши проверка относно дейността на ЕТ “Телсат”. 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна със становището на юриста 
Здравко Славчев по постъпила молба от Деляна Мичева, художествен ръководител 
на музикална формация “АКВА”. 
 
 
Край на заседанието 13.00 часа. 
Следващо заседание насрочено за 04.07.2000 год. от 11.00 ч.  
 
Приложени документи към протокол № 42 от 03.07.2000 год.  
1. Становище вх. № 18-02-40 от Б. Шабански, Здр. Славчев, К. Янков, П. 

Захариева; 
2. Писмо с вх. № 08-01-154 от Стефан Минчев, управител на “Александра Ти Ви” 

ЕООД; 
3. Писмо с вх. № 08-03-25 от Валентин Михов, представител на “СВ-РСА 

България” ООД; 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 

Ал. Иванов:  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев: Отсъства 
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


